

DIVLY

REPORT

INFORMATION

Report Type:	Crypto Tax Report for Individuals
Country:	Germany
Tax Year:	2024
Cost Basis Method:	FIFO (Germany)
Currency:	EUR
Report Generated:	2024-12-04 16:11

English - How to use this report

This report has been specifically designed for German citizens declaring their crypto taxes to BZSt. Only use this report if you are declaring crypto taxes in Germany.

In Germany, cryptocurrencies are subject to income tax if held for under 12 months. This report contains what you need to declare based on the German tax legislation. The report has been segmented based on the specific forms you need to complete either via paper or the online tax portal ELSTER (ELektronische STEuerERklärung). For a detailed explanation of how to declare using the information in this report, please refer to our guide: [How to submit your tax report to BZSt](#).

Deutsch - Wie man diesen Bericht verwendet

Dieser Bericht wurde speziell für deutsche Bürgerinnen und Bürger entwickelt, die ihre Krypto-Steuern beim BZSt erklären. Verwende diesen Bericht nur, wenn du in Deutschland Krypto-Steuern erklärst.

In Deutschland sind Kryptowährungen einkommensteuerpflichtig, wenn sie weniger als 12 Monate gehalten werden. Dieser Bericht enthält, was du nach dem deutschen Steuerrecht erklären musst. Der Bericht ist nach den spezifischen Formularen unterteilt, die du entweder auf Papier oder über das Online-Steuerportal ELSTER (ELektronische STEuerERklärung) ausfüllen musst. Eine ausführliche Erklärung, wie du die Informationen in diesem Bericht nutzen kannst, findest du in unserem Leitfaden: [Wie du deine Steuererklärung beim BZSt einreichst](#).

ANLAGE SO

English - Other Income § 23 EStG

Gains incurred from private sales transactions according to § 23 EStG need to be declared as other income in **Anlage SO**.

Line 44: Enter the total sum of your selling prices.

Line 45: Enter the total sum of your acquisition costs of the disposed crypto.

Line 48: Enter your taxable gains/losses on the sales of other assets. Note that if you exceed the €600 exemption limit, you have to pay taxes over the full amount of gains. This should automatically be filled in on ELSTER.

Below you will find a table summarizing the values for each line in the Anlage SO.

Deutsch - Einkünfte aus privaten Veräußerungsgeschäften § 23 EStG

Gewinne aus privaten Veräußerungsgeschäften nach § 23 EStG müssen als sonstige Einkünfte in **Anlage SO** erklärt werden.

Zeile 44: Gib die Gesamtsumme deiner Verkaufspreise ein.

Zeile 45: Gib die Gesamtsumme deiner Anschaffungskosten für die veräußerte Kryptowährung ein.

Zeile 48: Gib deine steuerpflichtigen Gewinne/Verluste aus dem Verkauf von anderen Vermögenswerten an. Beachte, dass du, wenn du die Freigrenze von 600 € überschreitest, Steuern auf den gesamten Gewinn zahlen musst. Dies sollte automatisch in ELSTER ausgefüllt werden.

Unten findest du eine Tabelle, in der die Werte für jede Zeile in der Anlage SO zusammengefasst sind.

Crypto activity	Anlage SO	Amount (EUR)
Net profit		1529.04
Exemption limit		600.00
Taxable gains § 23 EStG	Zeile 48	1529.04
Selling prices	Zeile 44	11522.38
Acquisition costs	Zeile 45	9993.34

ANLAGE SO

English - Other Income § 22 EStG

Other Income incurred from Services according to § 22 EStG need to also be declared in **Anlage SO**.

Line 10: Write "1" in box 162 if you have to declare staking, lending, mining, or airdrop (rewards) income.

Line 11: Enter the total sum of other income from activities such as mining, interest from lending activities, and staking.

Line 14: After deducting related expenses and accounting for other income from services, write the final amount.

In some situations, mining and staking income may be seen as income from commercial activities § 15 EStG. Please speak to a tax professional if you are unsure if this applies to you.

Deutsch - Sonstige Einkünfte § 22 EStG

Sonstige Einkünfte aus Dienstleistungen nach § 22 EStG müssen ebenfalls in Anlage SO angegeben werden.

Zeile 10: Trage eine "1" in Feld 162 ein, wenn du Einkünfte aus Staking, Lending, Mining oder Airdrop (Belohnungen) angeben musst.

Zeile 11: Gib die Gesamtsumme der sonstigen Einkünfte aus Tätigkeiten wie Mining, Zinsen aus Kreditgeschäften, Bounties und Staking an.

Zeile 14: Nach Abzug der damit verbundenen Kosten und unter Berücksichtigung anderer Einnahmen aus Dienstleistungen schreibst du den endgültigen Betrag auf.

In manchen Fällen können Einkünfte aus dem Bergbau und dem Einsatz als Einkünfte aus dem Gewerbebetrieb (§ 15 EStG) angesehen werden und sollten stattdessen in Anlage G erklärt werden.

Crypto activity	Anlage SO	Amount (EUR)
Mining		468.02
Staking Reward		163.01
Interest Received		67.84
Bounty (Rewards)		5276.36
Exemption Limit		256.00
Taxable Other Income § 22 EStG	Zeile 11	5975.23

ANLAGE KAP

English

Anlage KAP is used to declare income from capital gains. You should declare any income you earn from derivative contracts (margin trading, futures) in Anlage KAP.

Line 19: Enter the total amount of foreign investment income, this represents your net income from derivative contracts on foreign exchanges. You can instead use Line 18 for domestic exchanges.

Line 21: Enter the income from futures gains included in rows 18 and 19.

Line 24: Enter the total sum of realized losses from derivative contracts.

Deutsch

Die **Anlage KAP** dient der Meldung von Einkünften aus Kapitalerträgen. In der Anlage KAP sind alle Einkünfte aus Derivatkontrakten (Margin Trading, Futures) zu deklarieren.

Zeile 19: Geben Sie den Gesamtbetrag der ausländischen Kapitalerträge an. Für inländische Tauschgeschäfte können Sie stattdessen Zeile 18 verwenden.

Zeile 21: In den Zeilen 18 und 19 enthaltene Einkünfte aus Gewinne aus Termingeschäften.

Zeile 24: Verluste aus Termingeschäften.

Crypto activity	Anlage KAP	Amount (EUR)
Realized Profit from derivative contracts	Zeile 21	465.00
Realized Loss from derivative contracts	Zeile 24	91.75
Foreign investment income	Zeile 19	373.25

Derivatives contracts by exchange	Profits (EUR)	Losses (EUR)	Net (EUR)
Sample Platform (Binbase)	465.00	91.75	373.25

ANLAGE N & SONDERAUSGABEN

English

Any crypto income from employment should be reported in **Anlage N**. Income from non-self-employed work (§ 19 EStG) includes all remuneration and benefits that are granted for employment. It is irrelevant whether the payments are ongoing or one-off (Section 19 (1) sentence 2 EStG) or whether they are money or benefits in kind.

Donations made in crypto need to be reported in **Anlage Sonderausgaben**.

Deutsch

Alle Einkünfte durch Kryptowährungen aus nichtselbstständiger Arbeit sollten in **Anlage N** gemeldet werden. Zu den Einkünften aus nichtselbstständiger Arbeit (§ 19 EStG) gehören alle Vergütungen und Leistungen, die für eine Beschäftigung gewährt werden. Es ist unerheblich, ob es sich um laufende oder einmalige Bezüge handelt (§ 19 (1) EStG) oder ob es sich um Geld- oder Sachleistungen handelt.

Spenden in Krypto müssen in der **Anlage Sonderausgaben** gemeldet werden.

Crypto activity	Anlage	Amount (EUR)
Income	Anlage N	457.43
Gifted Away		1622.94
Donation	Anlage Sonderausgaben	405.26
Received Gift		240.37

DISCLAIMER

English

Any tax-related information provided by us is not tax advice, financial advice, accounting advice or legal advice and cannot be used by you or any other party for the purpose of avoiding tax penalties. You should seek the advice of a tax professional regarding your particular circumstances. We make no claims, promises, or warranties about the accuracy of the information provided herein. Everything included herein is our opinion and not a statement of fact.

Deutsch

Die von uns zur Verfügung gestellten steuerbezogenen Informationen sind keine Steuer-, Finanz-, Buchhaltungs- oder Rechtsberatung und dürfen weder von dir noch von einer anderen Partei zur Vermeidung von Steuerstrafen verwendet werden. Du solltest einen Steuerfachmann um Rat fragen, wenn es um deine besondere Situation geht. Wir machen keine Ansprüche, Versprechungen oder Garantien bezüglich der Richtigkeit der hier bereitgestellten Informationen. Alles, was hier steht, ist unsere Meinung und stellt keine Tatsachenbehauptung dar.

SAVE \$15 ON YOUR NEXT TAX REPORT

Copy the link below and send it to your friends. For every friend that signs up to Divly with your code and makes a purchase, you get \$15 off your next purchase. Your friend also enjoys \$15 off on their first purchase.

You can track referrals in your Divly account.

<https://www.divly.com?ref=LFoMXpzXDx0Wpo4>